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Summary 
 

The medical city project aims to increase the medical health level in Palestine by 

promote doing medical researches on the educational and treatment level and it aims 

to gain the lost trust in the Palestinian medical facilities after a long period of 

suffering from the medical mistakes inside and outside Ministry of Health facilities. 

Also, it will achieve equity for people who cannot get treatment outside the MoH 

facilities. Moreover, to enhance doing such projects as a tool of counter planning in 

Palestine. 

A focused study was done on all hospitals in Palestine to determine the needs in the 

specialized medical services and after that the project program was established to meet 

that needs. 

The program contained two specialized hospitals with 400 bed capacity, one 

revitalization hospital with 100 bed capacity in addition to hospital university campus 

and small neighborhood. 

This project will serve the whole nation, also it will minimize patient transfer outside 

Palestine, and moreover it will be a focal point for doctors to study there.  

Construction such a project will accelerate innovation in medical science in Palestine 

and the information will be shared and transferred very smoothly between hospitals 

and other medical centers. It will contributes in upgrading the surrounding localities 

by providing services and employ its residents and it will increase the local economy 

and decreasing unemployment rate in health sector, finally, it will achieve governance 

by improving the partnership between the various sectors “ Public, Private and 

NGOs”. 
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 ٍِخض

 

ًّ الأبحاث ِٓ خلاي تؼضَض ػ  صَادة اٌّغتىي اٌظحٍ اٌطبٍ فٍ فٍغطُٓإًٌ   طبُت اٌّذَٕت اٌَهذف ِششوع 

بؼذ فتشة  ّشافك طبُت فٍغطُُٕت اٌفٍ  إٌاطاًٌ وغب حمت ٍ ، وَهذف أَضا ُت ػًٍ اٌّغتىي اٌتؼٍٍُّ واٌؼلاراٌطب

 اٌؼذاٌت  ، بالإضافت إًٌ تحمُكطىٍَت ِٓ اٌّؼأاة ِٓ الأخطاء اٌطبُت داخً وخاسد ِشافك وصاسة اٌظحت

بشىً ػاَ وخاسد  اٌؼلاد خاسد ِشافك وصاسة اٌظحتٌلأشخاص اٌزَٓ لا َغتطُؼىْ اٌحظىي ػًٍ الارتّاػُت 

ّضاد ) اٌّشاسَغ وأداة ٌٍتخطُظ اٌ هىزا ٔىع ِٓ. وػلاوة ػًٍ رٌه، ِٓ أرً تؼضَض َفؼً فٍغطُٓ بشىً خاص

 فٍ فٍغطُٓ. اٌّماوَ (

 

 اٌّطٍىبت  اٌخاطت دساعاث ِشوضة ػًٍ رُّغ اٌّغتشفُاث فٍ فٍغطُٓ ٌتحذَذ الاحتُاراث  ػًّ  ولذ تُ

 .احتُاد اٌغىق اٌفٍغطٍُٕأعُظ بشٔاِذ اٌّششوع ٌتٍبُت رٌه تُ تبؼذ خذِاث اٌطبُت اٌّتخظظت واٌب

تأهٍٍُ ػًٍ اٌظؼُذ اٌزغذٌ  عشَش، وِغتشفً 044بغؼت َتضّٓ اٌبشٔاِذ احُٕٓ ِٓ اٌّغتشفُاث اٌّتخظظت 

 طغُش. عىٍٕ وحٍ  حشَ راِؼٍ ِتخظض باٌتخظظاث اٌطبُتعشَش بالإضافت إًٌ  044 بغؼت وإٌفغٍ 

 

خاسد فٍغطُٓ، وػلاوة ػًٍ  ضًٔمً اٌّش ِٓ حالاث عُمًٍ حُج ، َخذَ هزا اٌّششوع ػًٍ اٌّغتىي اٌىطٍٕ

 ذساعت هٕان.ٌه عىف َىىْ ٔمطت ِحىسَت ٌلأطباء رٌه فئٔ

 

تغشَغ ػٍُّت الابتىاس فٍ اٌؼٍىَ اٌطبُت فٍ فٍغطُٓ وعُتُ تماعُ اٌّؼٍىِاث  عُؤدٌ إًٌ  بٕاء ِخً هزا اٌّششوع

مٍها بشىً عٍظ رذا بُٓ اٌّغتشفُاث واٌّشاوض اٌطبُت الأخشي. وعىف َغاهُ فٍ سفغ ِغتىي اٌبٍذاث ؤ

الالتظاد ِٓ ضَذ َ، وعىف خلاي وبؼذ تأعُظ اٌّششوع  خذِاث وتىظُف عىأهاآٌِ خلاي تمذَُ  اٌّزاوسة 

ِٓ خلاي تحغُٓ  تحىّأُِبذأ اٌوأخُشا، فئٔه عُتُ تحمُك . خفض ِؼذي اٌبطاٌت فٍ اٌمطاع اٌظحٍوَاٌّحٍٍ 

 اٌششاوت بُٓ ِختٍف اٌمطاػاث "اٌؼاَ واٌخاص وإٌّظّاث غُش اٌحىىُِت ".

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


